
PROTOKÓŁ Nr XXI/2020 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 25 czerwca 2020 r. 

 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył o godzinie 1045 obrady XXI sesji 
Rady Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy 
Brygidę Sewohl oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 
jest 12 osób (nieobecni: radny Mariusz Kuźmicz, radny Janusz Obuchanicz, radny Krzysztof 
Niemyt - lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą.  
Następnie zaproponował wprowadzić zmiany do przesłanego porządku obrad polegające na 
wprowadzeniu dodatkowej uchwały omawianej na wspólnym posiedzeniu Komisji w sprawie 
przyjęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Skąpe do realizacji zadania publicznego. 
Radny Bartosz Derejczyk zawnioskował o wycofanie z porządku obrad uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie ustalenia czasu pracy placówek handlu detalicznego, placówek 
gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na terenie Gminy Skąpe – zgodnie 
z informacją Wójta podaną na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji. Innych zmian do 
porządku obrad nie wniesiono. Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 
zmian w porządku posiedzenia.  W wyniku głosowania zmiany zostały jednogłośnie przyjęte, 
a porządek przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Skąpe za 2019 r.: 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Skąpe za 2019 r.: 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania. 

3. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2019 
rok: 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2019 r., 
b) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym Gminy Skąpe za 2019 r., 
c) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2019 r., 
d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Skąpe na dzień 

31 grudnia 2019 r. 
e) odczytanie opinii komisji stałych i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Skąpe, 
f) dyskusja,  
g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Skąpe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, 
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Skąpe, 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Skąpe na lata 2020-2030, 
c) udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin, 
d) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym, 
e) powołania Młodzieżowej Rady Gminy Skąpe i nadania statutu, 
f) o zmianie uchwały w sprawie udzielania Stypendium Naukowego Wójta Gminy 

Skąpe za szczególne osiągnięcia w nauce dla uczniów szkół podstawowych 
z terenu Gminy Skąpe,  

g) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 
pod nazwą „ZHP Świdnica” i określenia sezonu kąpielowego dla tego miejsca, 



h) o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Niesulice i terenów przyległych III, 

i) przystąpienia do zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Skąpe”, 

j) przyjęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Skąpe do realizacji zadania 
publicznego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy Skąpe. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2 
a) Radny Andrzej Kałużny zauważył, że w raporcie brak jest informacji o nieruchomościach 

gminnych przeznaczonych do sprzedaży.  
Wójt Zbigniew Woch odpowiedział, że raport jest dokumentem stosunkowo nowym, bo 
przygotowaliśmy go dopiero po raz drugi. W wielu gminach wygląd on zupełnie inaczej. 
W naszym przypadku jest dość obszerny.  Zawiera informacje dotyczące majątku gminy, 
a także działalności urzędu. Przyjmuje sugestię radnego odnośnie opisania w nim 
informacji o mieniu gminy przeznaczonym do sprzedaży. Obecna sytuacja finansowa 
gminy nie przymusza nas do wyprzedaży mienia, celem dopięcia budżetu. Największe 
zasoby nieruchomości gminnych o powierzchni ok. 20 ha posiadamy w Niesulicach. Są to 
nieruchomości przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe, ale także inną działalność. 
Jest to duży majątek i z jego sprzedażą lepiej poczekać na korzystniejszą koniunkturę. 
Ponadto w pierwszej kolejność działki trzeba będzie uzbroić w media i tym samym 
podnieść ich wartość.   
Ważną informacją opisującą stan finansów gminy na koniec 2019 roku jest wysokość 
zadłużenia, która wynosiła 4 mln zł, przy wolnych środkach na kontach w wysokości 2,9 
mln zł. Biorąc pod uwagę wykonanie inwestycji skanalizowania m. Pałck oraz zmiany 
systemu zwodociągowania m. Radoszyn za kwotę ok. 6 mln zł, a także innych 
pomniejszych inwestycji, to rzeczywisty stan zadłużenia na poziomie ok. 1 ml zł , stwarza 
dość korzystną sytuację. Niepokój natomiast budzi relacja dochodów stałych do wydatków 
bieżących. Na przełomie ostatnich lat ta różnica bardzo się zmniejszyła. Jeśli sytuacja 
związana z kosztami funkcjonowania samorządów nie poprawi się, nie będziemy mieli 
wolnych środków na inwestycje. Wójt ma nadzieję, że nadchodzące lata odwrócą 
niekorzystne trendy np. w systemie finansowania oświaty. Koszty, na które samorząd nie 
ma wpływu zwiększają się w sposób dynamiczny, a pomoc państwa, jeśli w ogóle się 
zwiększa, to na pewno nie dynamicznie. Dzisiejsza  sytuacja finansowa gminy jest zasługą 
radnych bieżącej jak i ubiegłej kadencji.   
Wójt podziękował Sekretarz Gminy Alicji Hoppen-Anyszko za przygotowanie dokumentu  
za tamten jak i poprzedni rok. Wszelkie uwagi i oczekiwania co do tego jak raport powinien 
wyglądać, są mile widziane. Unikaliśmy pokusy oceny, która jest elementem propagandy, 
skupiając się na informacjach, pozwalających na swobodne wnioski., 

b) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania.  
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/164/200 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

 
 
 
 



Ad. 3 
a) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl omówiła pokrótce wykonanie budżetu gminy za 2019 r. 

Dochody budżetowe wykonano na kwotę 26.239.010,43 złotych, stanowiąc 92,51% 
prognozowanych dochodów budżetu Gminy, w tym: dochody bieżące w kwocie 
25.351.958,74 złotych (98,27% prognozowanych dochodów bieżących budżetu), 
a dochody majątkowe w kwocie 887.051,69 złotych (34,61% prognozowanych dochodów 
majątkowych budżetu). 
Wydatki budżetowe wykonano na kwotę 26.495.441,51 złotych, stanowiąc 86,66% 
planowanych wydatków budżetu Gminy, w tym: wydatki bieżące w wysokości 
21.708.203,18 złotych stanowiąc 90,25% planowanych wydatków bieżących, wydatki 
majątkowe  w wysokości 4.787.238,33 złotych stanowiąc 73,43% planowanych wydatków 
majątkowych. 
Planowane przychody w wysokości 2.702.946,00zł zrealizowano w wysokości 
3.040.064,99zł. Planowane rozchody w kwocie 492.213,00 zł wykonano w 100% 
Według stanu na 31.12.2019r. Gmina Skąpe posiada zobowiązania finansowe 
w wysokości 3.925.920,00zł, co stanowi 14,96% zrealizowanych dochodów. 
Zobowiązania powstały z tytułu: 
• emisji obligacji komunalnych w łącznej wysokości 3.600.000,00zł, 
w tym 2.000.000,00zł wyemitowano na budowę kanalizacji w Pałcku i wodociągu 
w Radoszynie,  
• pożyczki na zadanie związane z zakupem wozu asenizacyjnego w łącznej wysokości 
325.920,00zł. 
Zadłużenie Gminy Skąpe na dzień 25.06.2020r. wynosi 3.505.550,00zł, co stanowi 
11,95% planowanych dochodów budżetu 2020 roku. 
Dochody 
Oprócz dochodów majątkowych i bieżących rozróżniamy: 
1) dochody własne; 
2) subwencję ogólną; 
3) dotacje celowe z budżetu państwa. 
3. Dochodami jednostek samorządu terytorialnego mogą być: 
1) środki pochodzące ze źródeł zagranicznych niepodlegające zwrotowi; 
2) środki pochodzące z budżetu Unii Europejskiej; 
3) inne środki określone w odrębnych przepisach. 
 

Rodzaj dochodów jst Kwota realizacji w 2019 
roku  

Procentowy udział w 
dochodach ogółem 

 

dochody własne 11 408 426,07  43,48 

subwencja ogólna   6 351 750,00    24,21 

dotacje celowe    z budżetu 
państwa 

  7 792 322,97    29,70 

środki pochodzące z  
budżetu Unii Europejskiej 

     686 511,39      2,61 

Razem 26 239 010,43  100,00 

 
Dochody budżetu w roku 2019 spadły o kwotę 982.463,96zł w porównaniu do roku 2018. 
Zmniejszenie dochodów w szczególności nastąpiło w wyniku niższych wpływów 
majątkowych. W roku 2019 wyniosły 887.051,69 złotych. W roku 2018 wyniosły 
4.618.044,05 złotych. 
Dochody majątkowe w roku 2019 w szczególności dotyczyły: refundacji środków na 
inwestycję dot. budowy ciągu rowerowego w miejscowości Kalinowo oraz odcinka 
rowerowej ścieżki turystycznej w miejscowości Ołobok wysokość refundacji 243.066,00zł. 
Zrefundowano również wydatki na inwestycję wodno-kanalizacyjną w miejscowości Pałck 
i Radoszyn w wysokości 209.029,94zł oraz przekazano ostateczną kwotę refundacji 



inwestycji realizowanej w roku 2017 dotyczącej termomodernizacji budynków obiektów 
szkolnych w miejscowości Międzylesie i Radoszyn w kwocie 234.415,45zł. 
 
Dochody bieżące wzrosły o 2.748.528,40zł w porównaniu do roku 2018 (głównie 
w związku ze znacznym wzrostem dotacji na świadczenia wychowawcze, w związku 
z wprowadzeniem w trakcie roku 2019 kwoty 500,00zł świadczenia na każde dziecko; 
znacznie wzrosły także udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz wpływy 
z podatku rolnego). 
Następnie Skarbnik Gminy omówiła kilka przykładów realizacji dochodów podatkowych 
za 2018 r i 2019 r. 
Wydatki majątkowe  
W 2019 roku zakończono projekt pn. „Rozbudowa systemu wodno-ściekowego 
w aglomeracji Skąpe”. Inwestycja była realizowana w latach 2017-2019. Ponadto, 
dokonano wielu inwestycji związanych z poprawieniem bezpieczeństwa na szlakach 
komunikacyjnych na terenie Gminy Skąpe. Inwestowano zarówno w mienie Gminy, jak 
i powiatu świebodzińskiego na mocy stosownych Uchwał Rady Gminy Skąpe. 
Zrealizowano inwestycje w miejscowościach: Ołobok, Węgrzynice, Rokitnica-Węgrzynice 
(w formie dotacji), Kalinowo. Od wielu lat w Gminie dobudowywane są kolejne punkty 
oświetlenia drogowego. W 2019 roku przeznaczona została na to kwota 128.390,27zł. 
Zbudowano szatnie przy boisku sportowym w Radoszynie za kwotę 266.068,43zł. 
Z udziałem środków z Ministerstwa Sportu i Turystyki utworzono Otwarte Strefy 
Aktywności w m.: Podła Góra, Ołobok, Niekarzyn i Międzylesie (łącznie 126.690,00zł). 

b) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poinformowała, że sprawozdanie finansowe gminy jak 
i sprawozdania jednostek organizacyjnych gminy za 2019 r. zamieszczone są w BIP 
i każdy mógł się z nimi zapoznać. Zapytała radnych czy do tego sprawozdania mają 
zapytania. 
Nikt nie zgłosił zapytań. 

c) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2019 r. (opinia 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). Opinia została wydana z uwagą, która 
dotyczy klasyfikacji budżetowej kosztów upomnień i odsetek z opłaty za gospodarowanie 
odpadów komunalnych (jest 90002, winno być 90026) oraz omyłki w opisie przychodów 
budżetu, która polega na mylnym zsumowaniu pozycji wykazanych w załączniku nr 6 do 
sprawozdania opisowego oraz przeniesienia tej omyłki do tego sprawozdania. 

d) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl zapytała radnych czy mają zapytania do informacji 
o stanie mienia komunalnego Gminy Skąpe na dzień 31 grudnia 2019 r. Wyjaśniła, że 
dokument stanowi porównanie mienia komunalnego gminy za lata poprzednie.  
Nikt nie zgłosił zapytań. 

e) Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe oraz Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej przedstawili pozytywne opinie komisji stałych i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Skąpe na temat sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2019 rok. 

f) Radny Andrzej Kałużny zabierając głos w dyskusji stwierdził, że z wykonania budżetu  za 
2019 r. możemy być zadowoleni. Polityka finansowa prowadzona przez Wójta daje efekty, 
o czym świadczy wysokość zadłużenia. Niestety niezadowalająca jest wysokość 
subwencji oświatowej. Choć była wyższa w porównaniu do ubiegłego roku o ok. 
500 tys. zł, to i tak nie pokryła kosztów subwencjonowanych. Radny chciałby wiedzieć 
dlaczego spadło wykonania dochodów w ramach podatku od nieruchomości. Ponadto 
radny chciałby zapoznać się z informacją, czy wszystkie nowo wybudowane, zamieszkałe 
nieruchomości na terenie są opodatkowane. Uważa, że pracownicy gminy powinni 
udawać się na kontrole podatkowe, a w miejscowości Kalinowo dodatkowo sprawdzić 
zamieszczenie numerów porządkowych na nieruchomościach, bo nie wszystkie takie 
posiadają. 
Radny Piotr Olszewski podobnie jak radny Kałużny nie ma uwag do wykonania budżetu 
za 2019 r. Już kilkukrotnie brał udział w absolutorium i ma wrażenie, że z każdym rokiem 
jest lepiej i nie mówi tego tylko w swoim imieniu. W kwestii reformy oświaty, Wójt 



przewidując konsekwencje decyzji innych, odłożył środki i dzisiaj w imieniu rodziców 
uczniów, dziękuje mu za to. Radny podkreślił, że Zbigniew Woch jako Wójt gminy osiąga 
w tym roku pełnoletność. Podziękował za mądrość wyborców, wybierających wójta 
i samorządowców.  
Wójt Zbigniew Woch podziękował za miłe słowa. Nawiązując do wypowiedzi radnego 
Kałużnego wyjaśnił, że wszyscy mieszkańcy powinni ponosić obciążenia finansowe 
w postaci płacenia podatków. Co jakiś czas urzędnicy podejmują działania, zestawiając 
informacje pozyskane podczas wizji lokalnych z danymi w ewidencji podatkowej. Z uwagi 
na zakres obowiązków, trudno jest jednak znaleźć balans pomiędzy wyjazdami w teren 
a  pracą na miejscu. Ma jednak nadzieję, że uda się zwiększyć częstotliwość kontroli 
podatkowych. Bark numeracji na budynkach nie oznacza, że dana  nieruchomość nie jest 
opodatkowana, ale obowiązek zamieszczenia numeru ciąży na właścicielach. Sprawę 
numerów na budynkach w Kalinowie Wójt przekaże Strażnikowi gminnemu.  
Wracając do tematu budżetu za 2019 r. Wójt stwierdził, że nie napawa on go dumą, choć 
wszystkich obostrzeń finansowych dotrzymaliśmy. Obecnie przygotowujemy się do 
budżetów bardziej inwestycyjnych w związku z planowaną budową kanalizacji 
w Niekarzynie, przebudową drogi w Niesulicach czy inwestycjami chodnikowymi. Budżet 
roku 2019 nie był łatwym. Zabezpieczał funkcjonowanie gminy z ewentualnymi drobnymi 
inwestycjami, które wykonywaliśmy. Według Wójta wyznacznikiem dobrego budżetu jest 
realizacja działań skierowanych na poprawę jakości życia mieszkańców. Aby kolejne 
budżety były lepsze nie wystarczą nasze umiejętności czy starania, niezbędna jest zmiana 
polityki państwa w zakresie wspierania funkcjonowania samorządów. Wójt cieszy się, że 
wszyscy kandydaci na Prezydenta RP to dostrzegają. Należy dać władzę i pieniądze tym, 
którzy są najbliżej mieszkańców. Samorząd potrafi to świetnie, ale musi mieć środki na 
działania. Liczy na to, że zaczniemy w Polsce o tym rozmawiać i dystrybuować pieniądze. 
Jeśli jednak sytuacja się nie zmieni, to ktoś, kiedyś będzie musiał za to zapłacić. Nie mówi 
tego po to, aby kogokolwiek przestraszyć tylko zmotywować do działania.  
W dalszej części wypowiedzi Wójt podziękował samorządowcom, za ich zaangażowanie, 
umiejętność dogadywania się i kompromisu, bo bez tego nie udało by się wykonać 
budżetu. Dodał, że krytyczna dyskusja jest istotą zmiany na lepsze. W kontekście 
problemów oświatowych także podziękował radnym. Szczególne podziękowania 
skierował do Wojewody Lubuskiego, który stworzył płaszczyznę dla dyskusji na ważny 
temat. Wierzy, że to ta dyskusja doprowadziła do tego, że Pani Kurator mogła z pełną 
świadomością podjąć decyzję o przekształceniu szkoły w Niekarzynie, za co jej także 
dziękuje.  
Na zakończenie Wójt podziękował także Skarbnikowi Gminy, Sekretarz Gminy oraz 
wszystkim urzędnikom za ich sumienną pracę.  
Na zakończenie dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak przytoczył słowa 
piosenki: „Ważne są tylko te dni, których jeszcze nie znamy…”. 

g) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Skąpe 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/165/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

 
Ad. 4 
a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Skąpe (wniosek stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu). 

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski odczytał opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze na temat wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

c) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Skąpe.  

https://skape-rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/31/wniosek-komisji-rewizyjnej-o-udzielenie-absolutorium.pdf
https://skape-rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/31/wniosek-komisji-rewizyjnej-o-udzielenie-absolutorium.pdf


W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/166/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 
Wójt Zbigniew Woch podziękował za pozytywną ocenę jego działalności, ale także urzędu 
gminy i samych samorządowców. Przy absolutorium, gdzie oceniane są kwestie 
finansowe, największe podziękowania należą się Pani Skarbnik za jej zaangażowanie, 
skrupulatność i rzetelność. Wraz z podziękowaniami Wójt przekazał jej kwiaty.   
Skarbnik Brygida Sewohl podziękowała za słowa Wójta i dodała, że wyniki są efektem 
pracy całego zespołu.  

 
Ad. 5 
a) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/167/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

b) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Skąpe na lata 2020-2030. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/168/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

c) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/169/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

d) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/170/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

e) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Skąpe i nadania statutu. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/171/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

f) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielania Stypendium Naukowego Wójta Gminy 
Skąpe za szczególne osiągnięcia w nauce dla uczniów szkół podstawowych z terenu 
Gminy Skąpe. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 



W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/172/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

g) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 
wykorzystywanego do kąpieli pod nazwą „ZHP Świdnica” i określenia sezonu kąpielowego 
dla tego miejsca. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/173/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

h) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Niesulice i terenów przyległych III. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/174/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

i) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Skąpe”. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/175/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

j) Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Skąpe do 
realizacji zadania publicznego. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXI/176/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

 
Ad. 6 
 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. Z informacji zawartych w sprawozdaniu Wójt szczególny nacisk położył 
na następujące tematy: 
- „Przebudowa chodników w pasie drogi powiatowej nr 1228F w Ołoboku” – ostatni odcinek 
chodnika od przystanku autobusowego do Kanału Ołobok. Termin realizacji zadania: do 
30.09.2020 r. 
- „Modernizacja pomieszczeń biblioteki na cele oddziału przedszkolnego w budynku szkoły 
w Radoszynie” – na to zadanie zostanie wyłoniony wykonawca i podpisana umowa w miesiącu 
lipcu. Wójt podziękował także pracownikom szkoły oraz Pani Dyrektor za odświeżenie innych 
pomieszczeń szkolnych. 
- „Przebudowa drogi gminnej na dz. ewid. nr 123/2 i 124/1 do ośrodka Kormoran 
w miejscowości Niesulice” – zarówno Lasy Państwowe jak i gmina współfinansują zadanie  
w wysokości po 356 tys. zł. W przyszłym tygodniu zostanie ogłoszony przetarg. Wójt 
podziękował władzom Lasów Państwowych na szczeblu województwa jak i Nadleśniczemu ze 
Świebodzina i jego współpracownikom za współpracę. Ma nadzieję, że kwota po przetargowa 
na to zadanie będzie zadowalająca.  



Poza informacjami ujętymi w sprawozdaniu Wójt poinformował jeszcze, że w najbliższym 
czasie kontynuowany będzie remont drogi wojewódzkiej Skąpe – Radoszyn, za co bardzo 
podziękował dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze. Wspomniał także, że 
obecnie trwa nabór na rachmistrzów spisowych do Narodowego Spisu Rolnego 2020, który 
odbędzie się w terminie od 1 września do 30 listopada 2020 r. 
 
Ad. 9 
 Radny Andrzej Kałużny życzyłby sobie, aby sala sportowa w Ołoboku, była tak samo 
wygłuszona jak sala w Międzylesiu, na której odbywa się sesja. 
 Wójt Zbigniew Woch podziękował dyrektorowi SP w Międzylesiu Krzysztofowi 
Rączkowskiemu za umożliwienie przeprowadzenia sesji w sali sportowej.  
 
Ad. 10 

 Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zapytał czy do przesłanego radnym 
projektu protokołu z XX sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został 
przyjęty jednogłośnie (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 11 
 Wójt Zbigniew Woch poprosił Przewodniczącego Komisji ds. Porządku Publicznego, 
Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska o zwołanie posiedzenia komisji 
celem zaopiniowania przydziału lokalu komunalnego w Ciborzu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 
zamknął XXI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1315. 
 
 
        Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 
         Wiesław Zawiślak 
Protokołowała: Ilona Zalisz 
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